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Лекция № 6 

БРОЙНА ФОРМА НА СЪЩЕСТВИТЕЛНИТЕ ИМЕНА ОТ МЪЖКИ РОД // MALE 

NUMBER FORM 

Съществителните имена от мъжки род, които 
означават предмети (не лица), имат 
допълнителна форма за множествено число с 
окончание – А или –Я.  Тя се употребява само 
в три случая:  
1) След числително име 1, 2, 3, 4, 5 ..................;     
2) След въпросителната дума КОЛКО; 
3) След думата НЯКОЛКО. 
Съществителните имена от мъжки род, които 
означават лица, нямат тази допълнителна 
форма. В посочените по-горе 3 случая те 
приемат редовното окончание за 
множествено число –И. 

Nouns of the masculine gender, which mean 
objects (not persons), have an additional plural 
form ending in - A /a/ or – Я /ya/. It is used only 
in three cases:  
1) After the numerical name 1, 2, 3, 4, 5 .............;  
2) After the question word HOW MUCH;  
3) After the word SEVERAL 
Masculine nouns that mean persons do not have 
this additional form. In the above 3 cases, they 
accept the regular ending for the plural -I. 

Например: // For example: 

 Един стол – два, три четири пет .... 
стола, - няколко стола – много 
столове.  

-Колко стола има в стаята? – В стаята има 15 
стола.  
-Колко стола има в коридора? – В коридора 
има няколко стола. 
-Колко стола има в сградата на 
Департамента? – В сградата на Департамента 
има много столове. 
 
 
 

  Един ресторант – два, три, четири ... 
ресторанта – няколко ресторанта – 
много ресторанти 

-Колко ресторанта има на Вашата улица? – 
Има два ресторанта. 
-Колко ресторанта има във Вашия квартал? – 
Има няколко ресторанта. -Колко ресторанта 
има в София? – Има много ресторанти.  
 
 

 Един студент – двама, трима ... 
студенти – колко студенти? – няколко 
студенти - много студенти. 

-Колко студенти има в групата? – В групата 
има 10 студенти.  
 

 One chair - two, three four five .... 
chairs, - several chairs - many chairs. 

 
How many chairs are there in the room? There 
are 15 chairs in the room. 
How many chairs are there in the hallway? 
"There are several chairs in the hallway." 
How many chairs are there in the Department 
building? There are many chairs in the 
Department building. 
 
 
 

 One restaurant - two, three, four ... 
restaurants - several restaurants - many 
restaurants 

How many restaurants are there on your street? 
- There are two restaurants. 
How many restaurants are there in your 
neighborhood - There are several restaurants. 
How many restaurants are there in Sofia? - 
There are many restaurants. 
 

 One student – two, three … students – 
how many students? – a few students – 
many students. 

-How many students are there in the group? - 
There are 10 students in the group. 
-How many students are waiting in the hallway? 
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-Колко студенти чакат в коридора? – В 
коридора чакат няколко студенти. 
 
-Колко студенти учат в Университета? – В 
Университета учат много студенти. 
 

- Several students are waiting in the hallway. 
 
 
- How many students study at the University? - 
Many students study at the University. 
 

Още примери за бройна форма на съществителните имена от мъжки род с 

окончание –А / -Я //  More examples of the numerical form of masculine 

nouns ending in -А / -Я  

--Един хляб – два хляба – много хлябове;  
 
Един стол – 15 стола – много столове; 
Един блок – три блока – много блокове; 
Един магазин – 25 магазина – много 
магазини; 
Един часовник – 15 часовника – много 
часовници; 
 
Един музей – 10 музея – много музеи; 
Един трамвай – 5 трамвая  - много трамваи. 
--Колко прозореца има в стаята? 
 
Колко учебника имаш в чантата? 
 
Колко сандвича ще вземеш? 
С колко трамвая пътуваш? 
Колко входа има в твоя блок? 
 
--Аз имам няколко молива. 
Миналата седмица гледах няколко филма. 
В София има няколко музея. 
Пътувам с няколко влака. 
Имам няколко телефона.  
 

--One loaf of bread - two loaves of bread - many 
loaves of bread;  
One chair - 15 chairs - many chairs; 
 One block - three blocks - many blocks;  
One store - 25 stores - many stores;  
 
One watch - 15 watches - many watches;  
 
  
One museum - 10 museums - many museums;  
One tram - 5 trams - many trams.  
 
--How many windows are there in the room? 
How many textbooks do you have in your bag?  
How many sandwiches will you take?  
How many trams do you travel by? 
How many entrances are there in your block? 
--I have a few pencils. 
I watched a few movies last week. 
 
There are several museums in Sofia. 
I travel by several trains. 
I have several phones. 
 

Особености: // Features: // 

      САМО съществителните имена от мъжки 
род, които означават предмети (не лица), 
имат допълнителна форма за множествено 
число с окончание – А или –Я в посочените 
по-горе три случая.  
      Съществителните имена от мъжки род, 
които означават лица (например: студент, 
преподавател, инженер, лекар, приятел и др.) 
нямат форма за множествено число с 
окончание – А или –Я в посочените по-горе 
три случая, а използват редовна форма за 
множествено число с окончание –И същите 
тези случаи. 
      Съществителните имена от женски и 

      ONLY masculine nouns that mean objects 
(not persons) have an additional plural form 
ending in – A(/а/ or – Я /ya/ in the above three 
cases. 
 
      Nouns of the masculine gender, which mean 
persons (for example: student, teacher, 
engineer, doctor, friend, etc.) do not have a 
plural form ending in – A/a/ or - Я /ya/ in the 
above three cases, but use a regular form for 
plural ending in the same cases. 
 
 
      Feminine and neuter nouns also do not have 
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среден род също нямат форма за 
множествено число с окончание – А или –Я в 
посочените по-горе три случая, а използват 
редовните си форма за множествено число в 
същите тези случаи. 
 
 

a plural form ending in A/a/ or - Я /ya/ in the 
above three cases, but use their regular plural 
form in these same cases. 
 

 

Внимание! Моля вижте цялата картина на категорията Число на 

съществителните имена в българския език //  

Attention! Please see the whole picture of the category Number of nouns in the 

Bulgarian language 

ГРАМАТИЧЕСКА КАТЕГОРИЯ „ЧИСЛО“ НА СЪЩЕСТВИТЕЛНИТЕ 

ИМЕНА В БЪЛГАРСКИ ЕЗИК 

(ОБОБЩЕНИЕ) 

 


